
  

 

 

_______________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

HOLMENS KANAL 9 TELEFON: 72 81 00 00 MAIL: FMN@FMN.DK CVR: 25-77-56-35 

1060 KØBENHAVN K TELEFAX: 72 81 03 00 WEB: www.FMN.DK EAN: 5798000201200 

 

 

 

  

 

 

Folketingets Forsvarsudvalg 

Christiansborg 

 

 

 

 

 

 

 

FORSVARSMINISTEREN  

 

6. december 2017 

 

Folketingets Forsvarsudvalg har den 4. december 2017 stillet følgende spørgsmål nr. 34 

vedr. B40 til forsvarsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Holger K. Nielsen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 34 

”Ministeren bedes uddybe følgende afsnit i aktstykket: ”Forsvarsministeriet vil forud for kon-
traktindgåelse om de sidste seks fly gøre status i den til enhver tid siddende forsvarsforlig-
skreds, jævnfør den politiske aftale. Kredsen kan på dette tidspunkt træffe beslutning om at 
anskaffe færre fly, hvis de første fly ikke er leveret rettidigt og til den forventede pris, som 
ligger til grund for aftalen. Det står ligeledes forligskredsen frit at beslutte at anskaffe flere 
fly” Tænkes der på de sidste 6 fly i den første pulje på 10 fly? I bekræftende fald: skal der i 
første omgang - dvs i 2018 - så kun skrives kontrakt om 4 fly? Er det hensigten, at der kan 
træffes beslutning om at købe færre eller flere fly uden at inddrage Finansudvalget?” 
 

 

Svar: 

Der tænkes på de sidste 6 fly af de 27. I aftalen om anskaffelse af nye kampfly fremgår 

følgende:  

 

”Det bemærkes, at nye kampfly forventes indkøbt i et antal såkaldte ”block buy”, der dæk-
ker flere års leverancer. Partierne bag aftalen er enige om, at der forud for kontraktindgåel-
se om de sidste seks fly gøres status i den til enhver tid siddende forligskreds. På dette tids-
punkt kan kredsen træffe beslutning om at anskaffe færre fly, hvis de første fly ikke er leve-
ret rettidigt og til den forventede pris, som ligger til grund for nærværende aftale.  
 
Det bemærkes endvidere, at den til enhver tid siddende forligskreds kan træffe beslutning 

om at anskaffe flere fly inden for Forsvarets økonomiske ramme.” 
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Med venlig hilsen 

 

 

Claus Hjort Frederiksen 


